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Onderwerp 
Beantwoording Schriftelijke vragen art. 42 RvO van CU-SGP inzake Is er voor het realiseren (of behouden) van natuur 
wel een bestemmingswijziging nodig? 

 

 
 

   
 
Beantwoording van de vragen 
Inleiding vragen van CU-SGP  
De Provincie wil meer natuur realiseren door gebieden met een agrarische bestemming te wijzigen naar bestemming 
‘natuur’. Om vervolgens de gebieden te beplanten en over te dragen aan natuurorganisaties voor het beheer. Een 
concreet voorbeeld is een gebied aan de Breudijk/Bijleveld waar de Provincie (al) eigenaar is. Inwonersbelangen heeft 
hier eerder schriftelijke vragen over gesteld omdat onduidelijk is welke doelen de Provincie nastreeft bij het beplanten van 
het gebied en het laten wijzigen van de bestemming. Ook heeft het bewonersplatform polder Breudijk/Bijleveld op 26 juni 
2023 een brief aan het college gestuurd, waarin ze aangeven dat er geen draagvlak is voor de gepresenteerde plannen 
voor de herinrichting van het gebied tussen de Breudijk en de Bijleveld. Voor het wijzigen van de bestemming is het 
college van B&W aan zet.  
 
Korte inleiding op vragen over wijziging bestemming naar Natuur bij Natuurnetwerk Nederland (NNN).  
De provincie wil in de gemeente Woerden natuur in het kader van NNN realiseren. Hierna een korte toelichting op de 
NNN en waarom een bestemmingswijziging natuur hiervoor noodzakelijk is. 
 
NNN is bedoeld om de biodiversiteit in Nederland te behouden, te herstellen en te ontwikkelen. Het Natuurnetwerk 
Nederland is het Nederlands netwerk van bestaande en nieuw aan te leggen natuurgebieden. Het netwerk moet 
natuurgebieden beter verbinden met elkaar en met het omringende agrarisch gebied. De provincies zijn verantwoordelijk 
voor het Natuurnetwerk Nederland. De provincies hebben het NNN op de kaart gezet en planologisch beschermd in hun 
ruimtelijke verordeningen. In deze verordeningen staat het beschermingsregime beschreven en de aanwezige 
landschaps- en natuurwaarden in een gebied die beschermd moeten worden. Planologisch beschermd betekent dat 
plannen en activiteiten, die leiden tot aantasting van deze waarden of van het oppervlak, niet mogen plaatsvinden, tenzij 
het niet anders kan. Als het niet anders kan dan moeten die waarden of het verloren gegane oppervlak worden 
gecompenseerd. Voorbeelden van bestaande NNN-gebieden in de gemeente Woerden zijn: Breeveld Natuurplas en deel 
Cattenbroekerplas, Grecht, Breudijk o.a. gebied bij Vijverbos.   
 
Beantwoording  
1. Is voor het college duidelijk welke doelen / waarden worden nagestreefd door de Provincie bij het beplanten van 
gebieden en het wijzigen van de bestemming?  
Ja, de gemeente Woerden is betrokken bij de planvorming van natuurinrichtingsprojecten in de gemeente. De doelen en 
waarden verschillen per gebied. Soms is dit bos, soms zijn dit graslandtypen zoals vochtig hooiland. Deze doelen zijn op 
hoofdlijnen bekend bij het college.  
 



2. Indien dit niet bekend is, is het college bereid om de Provincie hier actief op te bevragen en ons hierover te 
informeren?   
Niet van toepassing  
 
3. Zijn er naast het gebied aan de Breudijk nog andere gebieden in de gemeente Woerden waar de Provincie eigenaar is 
van de gronden en de bestemming wil laten wijzigen naar natuur?  
Nee, die zijn er op dit moment niet. Wel zijn er gebieden in de gemeente Woerden in bezit van Staatsbosbeheer 
(Kamerik-Teylingens, Schraallanden langs de Meije) en van Natuurmonumenten (Kadelanden) waar 
bestemmingswijziging naar natuur nu of op korte termijn aan de orde is.  
 
4. Is het college het met ons eens dat ook met een agrarische bestemming natuurdoelen en waarden behaald kunnen 
worden (indien deze helder en duidelijk zijn), eventueel in samenwerking met agrariërs? 
Ja, er kunnen zeker ook natuurdoelen en waarden gehaald worden in samenwerking met en door agrariërs. Agrariërs 
kunnen bijvoorbeeld in aanmerking komen voor agrarisch natuurbeheer of voor natuurinclusieve landbouw.  
 
Echter op gronden die begrensd zijn binnen het NNN is bestemmingswijziging naar natuur een voorwaarde. Gronden 
dienen eerst in het bestemmingsplan als ‘natuur’ te worden bestempeld voordat zij meetellen als gerealiseerde NNN. 
Daarna is er ook pas een eenmalige vergoeding voor de waardevermindering en een jaarlijkse beheervergoeding 
beschikbaar voor de eigenaar. Met deze bestemming als ‘natuur’ is gegarandeerd dat dit gebied ook altijd natuur zal 
blijven en het geen desinvestering is om dit gebied als natuur in te richten.  
 
5. Is het college bereid om het standpunt tegenover de provincie in te nemen dat wanneer doelen / waarden behaald 
kunnen worden binnen de huidige bestemming (agrarisch) het college niet instemt met een wijziging van de bestemming 
naar natuur? Waarbij dus het uitgangspunt is dat eerst voldoende gekeken moet worden wat binnen de huidige 
bestemming mogelijk, eventueel in samenwerking met agrariërs?  
Ja, echter natuurrealisatie binnen het NNN kan alleen gerealiseerd worden met bestemmingswijziging naar natuur. Het 
bestemmingsplan (met de bestemming natuur) is het meest geschikte instrument om kwalificerende habitats en soorten 
te kunnen beschermen.  
 
Het college dringt er nadrukkelijk wel op aan bij de provincie en andere natuurbeheerders dat waar mogelijk en passend 
agrariërs worden ingezet voor (natuur-)beheer van deze gronden om ook alternatieve verdienmodellen te krijgen.              
         
 
6. Is het college bereid om actief samen op te trekken met omwonenden, waaronder het bewonersplatform polder 
Breudijk/Bijleveld, indien zij alternatieve mogelijkheden zien in gebieden die de provincie voor ogen heeft om te beplanten 
en de bestemming te laten wijzigen?  
Ja. Er is momenteel overleg vanuit de provincie (afgestemd met de gemeente) met het bewonersplatform polder 
Breudijk/Bijleveld over een alternatieve invulling van het gebied die beter voldoet aan de wensen van de omwonenden.  
 
7. Indien het antwoord op de vragen 4,5 en 6 ‘nee’ is: Welk standpunt neemt het college dan wel in en welke rol ziet het 
college voor zichzelf richting omwonenden? 
Het college ziet toe dat er een zorgvuldig participatietraject met de omgeving wordt gelopen door de provincie, voordat 
deze bestemmingswijziging in procedure wordt gebracht.  
 
8. Is het college bereid om de raad actief te informeren over de plannen van de provincie op Woerdens grondgebied?  
Einde van dit jaar en begin volgend jaar starten de gebiedsprocessen. Dan zal ook ingezet worden op het nader 
informeren van de gemeenteraad over de ontwikkelingen in het landelijk gebied.  
 
Toelichting CU-SGP op de volgende vragen:  
Het bestuursakkoord verwoordt dat er een plattelandsagenda opgesteld wordt om de opgaven in het landelijk gebied te 
concretiseren. Dit zijn onder andere ook de opgaven waar de agrariërs mee te maken hebben of mogelijk krijgen. 
 
9. Wat is de planning voor het opstellen van de plattelandsagenda?  
In de 2e helft van 2023 staat een startnotitie gepland. Het opstellen van een plattelandsagenda is afhankelijk van 
beschikbaar budget cq ambtelijke capaciteit bij of de provincie of de gemeente Woerden in 2024.    
 
10. Is het college het met ons eens dat het wijzigen van bestemmingen van agrarisch naar natuur niet wenselijk is voordat 
deze plattelandsagenda is opgesteld omdat anders niet of onvoldoende rekening gehouden wordt met de opgaven van de 
agrariërs? Immers, als een bestemming wordt omgezet naar natuur is er voor de agrariër letterlijk geen ruimte om dat 
gebied te gebruiken voor extensivering.  
Nee. Er zijn veel opgaven o.a. realisatie NNN, uitbreiding bedrijvenlocaties, woningbouwlocaties, principe van water- en 
bodem sturend, die allemaal beslag leggen op het landelijk gebied. De druk op de grond wordt steeds hoger door de vele 
doelen die overheden in het agrarisch gebied leggen. 
 



De provincie is verantwoordelijk voor het realiseren van het natuurnetwerk. Dit is vastgelegd op kaart. Extensivering van 
de landbouw kan hier soms mee gecombineerd worden. Als dat niet het geval is, doordat het type natuur zich hier niet 
voor leent, zal extensivering op een andere manier vorm moeten krijgen.     
 
11. Hoe borgt het college dat voldoende rekening wordt gehouden met de opgaven van de agrariërs (en daarmee hun 
belangen) zolang er geen plattelandsagenda is? 
Het college bekijkt altijd of bestemmingswijziging daadwerkelijk nodig/gewenst is.   
  
 
 
   
 
Bijlagen 
1. Artikel 42 vragen CU-SGP (Z/23/063156 / D/23/119942)  
 




